
 

Nieuws vanuit CDA-fractie Hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier                (periode april  - december 2015) 

       

Beste CDA-vrienden, 

In onze fractie hebben we afgesproken u periodiek te informeren over het 

Hoogheemraadschap, waarbij we aandacht schenken aan de zaken waar onze 

fractie zich voor inzet of ingezet heeft. Dit is een eerste vorm van 

nieuwsvoorziening vanuit de fractie die we naar de afdelingen en 

geïnteresseerden verspreiden. We denken er samen met andere fracties in het 

algemeen bestuur HHNK over om na iedere vergadering een blog te verzorgen. 

Daarmee verzorgen we een snellere berichtgeving. We houden ons aanbevolen 

voor suggesties en commentaar.  

Verkiezingen 2015 en het vervolg – Hoogheemraadschap  

Na een drukke verkiezingsperiode, waarin we samen optrokken met de 

provinciale afdeling en regionale- en lokale afdelingen behaalde onze partij 4 

zetels (1 winst) en zijn we daarmee één van de grootste partijen in het algemeen 

bestuur. De coalitie-onderhandelingen kort na de verkiezingen zijn goed 

verlopen. Na zes jaar oppositiepartij te zijn geweest maken we weer deel uit van 

het College van Dijkgraaf en Hoogheemraden (D&H), samen met de PvdA, 

twee specifieke waterpartijen (Groen Water & Land en Water Natuurlijk) en een 

zgn. geborgde partij, LTO Noord. Jan Kramer (Zuid-Scharwoude) is de CDA-

portefeuillehouder voor Financiën en Organisatie. Een mooie portefeuille, van 

waaruit je op vele zaken je inbreng kunt leveren. De fractie bestaat verder uit 

Frits Brouwer (Heemskerk-fractievoorzitter) Petra van Ollefen (Alkmaar-lid 

rekenkamercommissie) en Ed Jongmans (Monnickendam-fractiesecretaris). 

Steunfractielid is de eerstvolgende op de kandidatenlijst Otto Smit 

(Wieringermeer). De fractie is vertegenwoordigd in de commissies “Bestuur, 

Middelen en Waterketen” en “Water en Wegen”. 

 

Verkiezingsprogramma/Coalitieakkoord 

Veel punten uit ons CDA-verkiezingsprogramma staan ook in het 

coalitieakkoord. Hiervan noemen we bijvoorbeeld: geen veranderingen in de 



huidige lastenverdeling gebouwd/ongebouwd, meer innovatie in de waterketen, 

geen schaliegasboringen, extra aandacht voor gebiedsgerichte aanpak en de 

burger in het algemeen voor wat betreft de activiteiten van het waterschap en de 

communicatie daarover, extra inzet kennisoverdracht naar ontwikkelingslanden 

en stroomlijnen interne organisatie. Eigenlijk hebben we in de onderhandelingen 

maar op twee punten niet onze zin gekregen: er kon geen afspraak worden 

gemaakt om voortaan pas elke 10 jaar de verplaatsing van strandpaviljoens te 

bezien, in plaats van – zoals nu – elke 5 jaar (+)  en qua omvang van de 

belastingverhoging is uiteindelijk “maximaal 3%” afgesproken, terwijl het CDA 

dit nog lager wilde. 

(+) 

Inmiddels is wel bereikt dat het besluit over de verplaatsing van paviljoens in Egmond een jaar is 

uitgesteld; deze zaak wordt nader bezien, waarbij ook een mediator wordt betrokken. 

 

 

 

(CDA-fractie HHNK in de vergaderzaal van HHNK:  vlnr. Frits Brouwer, Jan Kramer, Petra van Ollefen en Ed 

Jongmans) 

  



Welke eerste resultaten werden verder behaald? 

De jaarrekening van het Hoogheemraadschap zag er goed uit met een 

bescheiden positief saldo en voorzien van een positief advies van de 

accountants. De meerjarenbegroting is vrijwel unaniem vastgesteld (alleen VVD 

en KvK tegen) en stond in het licht van de in het coalitieakkoord afgesproken 

maximale belastingverhoging van 3%. Vanwege een evenwichtige toerekening 

van lasten aan de generaties is alles erop gericht in de periode 2020/2030 tot een 

afbouw van de schuldenlast te komen, waardoor de omvang van de totale 

schuldenlast maximaal tweemaal de belastinginkomsten bedraagt. Door de lage 

rentestand is het al gelukt de verhouding van 2,8 naar 2,5 te brengen. Veel in 

deze voornemens is afhankelijk van de noodzakelijke investeringen en de 

ontwikkeling van de rentestand. Er is recent een interne efficiencyslag gemaakt 

van circa 5%, omdat de vermindering van het aantal fte’s sneller is gegaan dan 

verwacht, hetgeen positieve invloed had op het financiële resultaat over 2014.  

Populaire zeesluis Edam toch open voor voetgangers  

De CDA-fractie heeft samen met twee andere fracties (GWL en AWP) en later 

nog meer fracties, bijzondere inzet is geleverd - en met succes - om de 

wandelroute over de historische zeesluis in Edam (vooralsnog) te handhaven. 

D&H wilde de wandelroute afsluiten. Na mondelinge vragen in de commissie, 

het stellen van schriftelijke vragen en kennisname van de nogal teleurstellende 

beantwoording daarop, vervolgens bespreking daarvan in de commissie Water 

en Wegen, is in de CHI-vergadering van september op initiatief van onze fractie 

een motie ingediend die uiteindelijk is overgenomen. Er is met bebording nu 

gewezen op de gevaarzetting. Voor de langere termijn worden de mogelijkheden 

voor een alternatieve verbinding onderzocht. Met de gemeenteraadsfractie en de 

Provinciale Statenfractie werd over dit onderwerp nauw contact gehouden. 

 

 



Begroting 2016 

Wanneer het om geld uitgeven gaat, wordt de lijn "sober en doelmatig" 

aangehouden; in die zin zijn door de fractie ook een aantal technische, 

schriftelijke vragen gesteld m.b.t. voorstel Begroting 2016. De fractie heeft in 

het vaststellingsproces van de begroting door middel van deze vragen en de 

besprekingen in commissies en algemeen bestuur zijn partijtje meegeblazen. In 

het kader van de beschouwing van de begroting vanuit onze fractie hebben we 

aandacht besteed aan vier hoofdpunten. We hebben tevredenheid uitgesproken 

over hetgeen in de begroting inhoudelijk is verwoord over waterbeheer en 

waterzuivering. Speciale aandacht is wel gevraagd voor de situaties waarbij 

sprake is van wateroverlast en de positie van de strandtenthouders. Een tweede 

hoofdpunt betreft het feit dat met inzet van onze portefeuillehouder het gelukt is 

beperkte belastingverhoging toe te passen. Het vorige college had 4% staan, het 

meerjarenprogramma gaf 3%, de begroting is vastgesteld met een verhoging van 

gemiddeld 2%.  In de watersysteemheffing zelfs 0% voor een gewoon gezin. 

Een mooi resultaat vanuit het perspectief van onze fractie en ook vanuit hetgeen 

we in ons verkiezingsprogramma hebben bepleit. We blijven ons inzetten voor 

een verdere verlaging van het % belastingstijging. Verder hebben we bijzondere 

aandacht gevraagd voor de relatie met de burger, gebiedsgericht werken en 

versteviging van de communicatie, dit alles in het belang van een goede 

reputatie van het waterschap. Tot slot hebben we ingezet op functionele en 

transparante regelgeving door daar specifieke actie op te zetten.  

Waterprogramma 2016-2021 

In de decembervergadering is een belangrijk beleidsstuk door het algemeen 

bestuur vastgesteld, waarin het brede spectrum van de taken van het waterschap 

naar de toekomst toe is beschreven. Het gaat om het zgn. Waterprogramma, 

waarin is verwoord hoe we in de toekomst zorgen voor veilige dijken, droge 

voeten en voldoende schoon en gezond water in het werkgebied van Hollands-

Noorderkwartier. Het Waterprogramma is de opvolger van het vijfde 

Waterbeheersplan dat het waterschap wettelijk verplicht is te maken. Aan de 

voorbereiding van het programma is een intensieve dialoog met een groot aantal 

belanghebbenden voorafgegaan. In het stuk wordt voortgebouwd op de 

regionale Deltavisie en liggen de landelijke Deltabeslissingen verankerd. 

Belangstellenden verwijzen wij naar de website van HHNK. 

Ad hoc - commissie Bestuurlijke Zaken 

Mede door inbreng van onze fractie is deze ad hoc-commissie ingesteld, om 

m.n. het Reglement van Orde te herzien en een aantal andere zaken op het 

gebied van de bestuurlijke werkwijze anders te regelen. Bij het aan de orde 



stellen van dit onderwerp is vooral samen met de PvdA opgetrokken. Er is 

bijzondere aandacht voor het werken met steunfractieleden en bijstelling van 

werkafspraken/werkwijze voor het algemeen bestuur. Inmiddels heeft de 

commissie, welke breed is samengesteld, zijn taak vervuld en ligt een voorstel 

ter bespreking om in besluitvorming te laten uitmonden in. Een reeks van punten 

komt daarbij aan de orde. Aan de rollen die het algemeen bestuur vervult wordt 

bijzondere aandacht besteed (kaderstellen; controleren; meer discussie tussen 

fracties en niet alleen vragen stellen).  

Kwijtscheldingenbeleid 

Aan de mogelijkheid tot kwijtschelding van belasting voor minder 

draagkrachtigen is nader aandacht gegeven door verruiming voor degenen die 

alleen AOW krijgen. 

Overleg Brede fractie HHNK 

Inmiddels hebben in de zomer en het najaar 2015 bijeenkomsten plaats 

gevonden om een goede wisselwerking te laten plaatsvinden tussen de leden van 

de CDA-fractie in het algemeen bestuur van HHNK en degenen die als 

kandidaat op de kieslijst staan voor de laatste verkiezingen. Het waren goed 

bezochte bijeenkomsten die gelegenheid boden nadere uitleg te geven en 

gebruik te maken van de reacties en levende ideeën. In het voorjaar zal in relatie 

tot de bijstelling van het meerjarenprogramma opnieuw een bijeenkomst voor de 

brede fractie worden belegd. Mocht u interesse hebben, leg dan contact met de 

fractiesecretaris (zie laatste pagina, onderaan) 

Varia 

In de afgelopen maanden werden tal van typische waterschapsbesluiten aan het 

algemeen bestuur toegelicht en ter besluitvorming voorgelegd. Een kleine greep 

uit zaken die aan de orde kwamen: 

 Peilbesluiten Eilandspolder, Kooyhaven, Midden Kennemerland, 

Drechterland 

 Div. investeringen op het gebied van waterbescherming 

gemaalverbetering, eigendomsverwerving, apparatuur vernieuwing 

e.d. 

 Muskusrattenbeheer 

 Advies rekenkamer afkoppelen regenwater 

 Beleidsnotitie onderhoud stedelijk water  

 Grondwaterbeleidskader 

 



Belangstelling voor de betekenis en de werken van het waterschap? 

Bezoek dan de vernieuwde kustverdedigingswerken in Petten en het daar 

aanwezige voorlichtingscentrum. Een leuk uitstapje op een vrij moment. Of 

bezoek de tentoonstellingen/of neem kennis van de informatie in het kader van 

de herdenking van de watersnood in ons gebied in 1916. Zaken waaraan door 

HHNK veel aandacht is en wordt besteed. 

 

 

 

 

 

 

 

N.B.  

Voor de verschillende regio’s in het werkgebied van HHNK zijn de volgende 

fractieleden bereikbaar:  

Jan Kramer:                          Kop van Noord-Holland en West Friesland 

Frits Brouwer:                      IJmond 

Petra van Ollefen:                 Alkmaar 

Ed Jongmans:                        Zaanstreek-Waterland en Amsterdam-Noord 

Zij proberen ook beschikbaar te zijn bij regio-bijeenkomsten. 

 

 

 

Februari 2016 

Contactadres: 

CDA-fractie HHNK 

Fractiesecretaris Ed Jongmans/email: hhnk@famjongmans.nl 

 

 


